
 

 

      
Dagsorden skolebestyrelsesmøde tirsdag den 18-02 2025 kl. 17.00 – 19.00   

      

        Deltagere:   Benjamin, Pia, Tobias, Tina, Michael W, Martin H, Klaus, Stine, Michael L, Louise M 

Afbud: Thore, Mathias, Erik 

Pkt. 1  Referent:     Louise Mach Rasmussen      
     
Sandwich ved mødet start.  

Kl.     
17.00        

  

Godkendelse af dagsorden  

    

           Dagsordenen er godkendt 

Pkt. 2:  

  

17.05  

 Meddelelser v/Martin Hosbond         
    

Meddelelser fra:   

   

Formand – Michael Wamberg:   

   

Ledelsen:   

  

Rettighedsrådet:  

          Bestyrelsen ser de nyindrettede lokaler i ungemiljøet – vi er snart i mål:-D 

Pkt. 3:  

  

17.15  

Årsregnskab 2024 fremlægges til drøftelse og godkendelse v/Tina Pihl og Martin Hosbond - 

 Økonomisekretær gennemgår årsregnskab 2024.   

 -  Skoleleder orienterer om årsregnskabet 2024 og uddyber årsager til hertil.   

  

   Årsregnskabet gennemgås,  og det fremgår, at skolen har et underskud på 2,3 mio. Bestyrelsen 

pointerer, at årsregnskabet ikke er acceptabelt. 

 

Bestyrelsen bemærker ligeledes, at den netop ikke godkendte budgettet sidste forår og det derfor ikke 

er overraskende, at årsregnskabet viser et underskud. Hovedårsagen til underskuddet er et stigende 

antal elever til specialpædagogiske tilbud i Odense Kommune. Skolen har positive forventninger til 

budgetudmeldingen for det næste skoleår 25/26, som sendes til skoleleder d. 14/3. Skoleleder 



forventer et mærkbart budgetløft grundet den ny budtildelingsmodel og folkeskoleløftet i Odense 

Kommune. Tilsammen vil den ny budgettildelingsmodel og folkeskoleløftet medføre et mærkbart 

budgetløft, som mod forventning vil kunne genoprette budgetbalancen hen over de næste 2-3 år. På 

næste skolebestyrelsesmøde i marts vil budget for 2025 og normeringsberegninger for 25/26 blive 

fremlagt.  

 

 

Pkt. 4:  

Kl. 17.45  

 Deltagelsesmuligheder for alle og flere – oplæg og drøftelse fra ledelsen  

  

-  Skolens vision- og strategiske handleplan for udvikling af læringsmiljøer med 

deltagelsesmuligheder for alle og for flere fremlægges til drøftelse.   

  

 

     Vision- og handleplanen sætter fokus på: 

- Sprog og læsning 

- Styrket praksisfaglighed 

- Mangfoldige læringsmiljøer 

- Teknologiforståelse og brug af makerspace 

- Interaktion i undervisningen: elevinddragelse og feedback 

 

Skoleleder fremlagde vision og mulige tiltag for at kunne styrke deltagelsesmuligheder for alle børn 

med særligt fokus på at kunne fastholde børn med udfordringer i det almene fællesskab og 

skoletilbud. Hjalleseskolen skal lykkes med at reducere antallet af visiterede elever med målet om at 

udfordrede børn kan udvikle sig fagligt og socialt på Hjalleseskolen. Der vil fortsat være elever, som har 

behov for et specialpædagogisk tilbud. Fra skoleåret 25/26 vil der blive iværksat organisatoriske 

ændringer, som skal optimere udnyttelsen af de understøttende ressourcer på skolen. Derudover vil 

der blive igangsat et kompetenceudviklingsforløb i samarbejde med Nordic Learning med mål om at 

styrke alle elevers deltagelsesmuligheder i undervisningen og i fællesskaberne.  

 

 

 

Pkt. 5  

Kl. 18.05  

Folkeskolens kvalitetsreform – oplæg v/Martin Hosbond  

  

-  Nedslag i og oplæg om hovedelementerne i kvalitetsreformen med fokus på tiltag fra 25/26 

samt implementering af civil praktik og juniormesterordning på Hjalleseskolen.   

 

-  Udvælgelse af særlige fokusområder til videre drøftelser og beslutning/stillingtagen på 

kommende bestyrelsesmøder i foråret.  
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  Fokusområder 

- Anvendelsen af understøttende ressourcer i skolens timebank. 

- Samarbejde om undervisningen 

- Organisering af lærernes skemaer, timer og ressourcer med sigte på fleksible ressourcer. 

- Kompetenceudvikling i samarbejde med skoleafdelingen og Nordic Learning 

 

Martin viser 10 markante initiativer, der sker ifølge aftalen om folkeskolens kvalitetsprogram. 

 



Martin foreslår, at skolebestyrelsen på kommende møder forholder sig til og drøfter flg. emner med 

afsæt i kvalitetsprogrammet: 

 

• Brug af skolens timebank 
• Skoledagens organisering, skemaer 
• Karakterer i 6. og 7.klasse? 
• Afskaffelse af projektopgaven i 9.klasse 
• Skolemad(Finansloven) 

 

Pkt. 6:  

Kl. 18.25  

Kompetenceudvikling af skolebestyrelsen v/Michael Wamber og Martin Hosbond  

  

- Martin Hosbond giver tilbagemelding på, hvorvidt kompetenceudvikling skal løftes centralt fra 

skoleafdelingen eller lokalt på Hjalleseskolen.   

- Vi udvælger et kursusmodul fra kursuskatalog fra ”Skole og Forældre”.  

  Bestyrelsen vælger et skræddersyet introkursus og tilsynskursus. Michael og Martin går videre med 

det. 

Pkt.7:  

18.35  

Nikotinprodukter i skoletiden v/Martin Hosbond og Michael Lindstrøm - orientering 

  

Forældreråd i 8.a har ønsket at skolebestyrelsen informeres om forældres bekymring ift.  

nikotinprodukter i skoletiden.   

- På baggrund af henvendelse fra forældreråd på 8.årgang orienterer skoleledelsen om 

Hjalleseskolens vurdering af problemets omfang forebyggende samarbejde med Røgfri 

Odense, procedurer, håndtering, sanktioner og forældresamarbejdet.   

- Bestyrelsen kan stille spørgsmål eller kommentere på ledelsens oplæg.   

 

Der henvises til opslag, som er sendt til forældre fra 7 – 10.årgang. Martin orienterede om 

Hjalleseskolens retningslinjer ift. elevers brug af nikotinprodukter i skoletiden pga. håndhævelsen 

heraf. Endvidere blev der orienteret om skolens samarbejde med Røgfrit Odense med fokus på det 

forebyggende ift. udbredelsen af nikotinprodukter blandt unge.  

Skolens ledelse og personale holder forældremøde med forældre på 8.årgang d. 3/3.  

    

Kl. 18.50 

Evt.   
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Med venlig hilsen     

Michael Wamberg(formand) og Martin Hosbond (skoleleder)      
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